
IX kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Spraw Zagranicznych 

i Unii Europejskiej (6.) 
w dniu 17 grudnia 2015 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy budżetowej na rok 2015 w częściach wła-
ściwych przedmiotowemu zakresowi działania komisji (druk senacki nr 29, druki 
sejmowe nr 65 i 102 i 102 A).



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Marek 
Rocki)

Przewodniczący Marek Rocki:

Mamy już kworum i minęła 8.15, więc zaczynamy.
Witam państwa na kolejnym posiedzeniu Komisji 

Spraw Zagranicznych i Unii Europejskiej.
W porządku obrad mamy jeden punkt: rozpatrzenie 

ustawy o zmianie ustawy budżetowej na rok 2015 w czę-
ściach właściwych przedmiotowemu zakresowi działania 
komisji.

Czy w sprawie porządku obrad ktoś z państwa ma py-
tania, uwagi? Nie.

Stwierdzam że porządek obrad został przyjęty.
Witam gości dzisiejszego posiedzenia komisji. 

Z Ministerstwa Spraw Zagranicznych gościmy podsekre-
tarz stanu, panią Katarzynę Kacperczyk, i zastępcę dyrek-
tora Biura Finansów, pana Mieczysława Karczmarczyka, 
a z Ministerstwa Finansów – panią Dorotę Jaworską, 
zastępcę dyrektora Departamentu Instytucji Płatniczej, 
i Krzysztofa Sajdaka, zastępcę dyrektora Departamentu 
Unii Europejskiej. I jest nasze Biuro Legislacyjne.

Poproszę panią minister o przedstawienie proponowa-
nych zmian ustawy budżetowej.

Podsekretarz Stanu w Ministerstwie 
Spraw Zagranicznych Katarzyna 
Kacperczyk:

Bardzo serdecznie dziękuję.
Szanowny Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Bardzo dziękujemy za możliwość uczestnictwa w tym 

spotkaniu.
Jak państwo wiecie, zmiany wprowadzane w noweliza-

cji, które dotyczą części 45 „Sprawy zagraniczne i członko-
stwo Rzeczypospolitej w Unii Europejskiej”, nie są duże. 
Ja pozwolę sobie jeszcze raz je tu przytoczyć. Zgodnie 
z przedstawionym projektem ustawy o zmianie ustawy bu-
dżetowej na 2015 r. w części 45 przewidziano zmniejszenie 
wydatków majątkowych o wysokość 4 milionów 897 ty-
sięcy zł. Obniżenie tych wydatków nastąpiło na podstawie 
informacji o dokonaniu blokady planowanych wydatków 
w Ministerstwie Spraw Zagranicznych, a ta blokada wy-
nikała ze zmian wprowadzonych do harmonogramu zadań 
inwestycyjnych. W szczególe dotyczyło to zakresu ada-

ptacji Pałacu Paców – to jest budynek na Litwie w Wilnie 
– oraz budowy centrum konferencyjnego. To wiązało się 
z niewykorzystaniem tej części środków.

Według ustawy budżetowej na 2015 r. zaplanowano 
dochody w wysokości 245 milionów 726 tysięcy zł, ale 
zgodnie z projektem ustawy o zmianie ustawy budżeto-
wej przewidziano wzrost planu dochodów o 169 milio-
nów 496 tysięcy zł, to jest do wysokości 415 milionów 
222 tysięcy.

Te dwie zmiany to są w zasadzie wszystkie zmiany, 
jakie wprowadza projekt ustawy o zmianie ustawy bu-
dżetowej.

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Komisjo, 
proszę o przyjęcie informacji o zmianie ustawy budże-
towej na 2015 r. w zakresie części 45 „Sprawy zagra-
niczne i członkostwo Rzeczypospolitej Polskiej w Unii 
Europejskiej”. Bardzo serdecznie dziękuję.

Przewodniczący Marek Rocki:
Dziękuję bardzo.
Czy jakieś uwagi ze strony Ministerstwa Finansów?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Dziękuję bardzo.
Czy ktoś z państwa senatorów ma pytania do pani mi-

nister? Nie.
Wobec tego otwieram…
A, pani senator, bardzo proszę.

Senator Barbara Zdrojewska:
Mam pytanie dotyczące… pośrednio związane z te-

gorocznym budżetem. Chciałabym zapytać, co z ambasa-
dą w Berlinie. Czy tam zostało coś wykonane, co zostało 
zaplanowane i jakie są plany – może już to pani wie – na 
przyszły rok? Dziękuję.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Spraw Zagranicznych 
Katarzyna Kacperczyk:
W tym roku – tak jak informowaliśmy jeszcze na po-

przednich spotkaniach, zarówno w komisji sejmowej, jak 
też u państwa – utworzyliśmy rezerwę celową na remont 
ambasady w Berlinie, przyjęliśmy również harmonogram 
prac. Te prace w tym momencie prowadzone są zgodnie 

(Początek posiedzenia o godzinie 8 minut 15)
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Ktoś wstrzymał się od głosu? (1)
Dziękuję bardzo.
Pozostaje nam wyznaczenie sprawozdawcy. Pozwolę 

sobie zaproponować pana senatora… Majera?
(Senator Ryszard Majer: Mogę być, tylko muszę wie-

dzieć, czy komisja budżetowa już ma…)
Tak.
(Senator Ryszard Majer: I o której godzinie to będzie?)
(Głos z sali: O 9.30.)
(Senator Ryszard Majer: To nie mogę być, bardzo mi 

przykro.)
Pan senator Pęk?
(Senator Marek Pęk: Ja nigdy nie byłem…)
No, kiedyś trzeba zacząć.
(Wesołość na sali)
(Senator Marek Pęk: Pierwszy raz musi być. Ale czy 

ktoś doświadczony powie mi, jak…)
Rolą takiego senatora jest przedstawić to, cośmy przed 

chwilą uchwalili, po prostu przedstawić wynik głosowania 
i to, że komisja to przyjęła.

(Głos z sali: Aby było krótko.)
(Senator Marek Pęk: No dobrze, ale czy ja dostanę te 

dane liczbowe? Bo to jest…)
Tak, oczywiście, tak.
(Senator Marek Pęk: No to dobrze.)
Pracownicy komisji już przygotowują stosowne 

sprawozdanie, takie, które będzie jakby do odczytania. 
Dziękuję bardzo.

Czy zgadzają się państwo, żeby pan senator Pęk nas 
reprezentował?

(Głos z sali: Jasne.)
Dziękuję bardzo.
Czy są inne sprawy, które chcielibyście państwo po-

ruszyć? Nie.
Wobec tego zamykam posiedzenie komisji. Dziękuję 

bardzo.

z tym harmonogramem. Jeżeli pani senator jest zaintere-
sowana szczegółami, to możemy taką szczegółowa infor-
mację na temat harmonogramu i jego realizacji przekazać 
pisemnie.

Senator Barbara Zdrojewska:
Nie, dziękuje bardzo, to mi wystarczy. Tylko proszę 

powiedzieć, kiedy jest planowane zakończenie remontu. 
Dziękuję.

(Wypowiedzi w tle nagrania)

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Spraw Zagranicznych 
Katarzyna Kacperczyk:
Jest to duży projekt rozbudowy i rzeczywiście harmono-

gram – jak państwo wiecie, bo tutaj nie ma nic do ukrycia 
– ulegał zmianom, ponieważ to oznacza też duże przetargi, 
duże zamówienia… Ale mamy nadzieję, że w ciągu dwóch, 
trzech lat remont zostanie zakończony. Aczkolwiek, jak 
państwo wiecie, dużo z tych prac, które prowadzimy, nie 
zależy tylko i wyłącznie od zamawiającego, czyli w tym 
przypadku od Ministerstwa Spraw Zagranicznych.

Przewodniczący Marek Rocki:
Dziękuję bardzo.
Czy są inne pytania? Nie.
Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w dyskusji nad 

zmianami proponowanymi w budżecie? Nie.
Zamykam wobec tego dyskusję.
Kto z państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

proponowanych zmian w ustawie budżetowej? (9)
Czy ktoś jest przeciw? (0)

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 8 minut 22)
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